
1 

BROI.0012.1.2.2019 
 

 
 

Protokół nr 2/19 
z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 15 lutego 2019  roku 
 
 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
 

Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji  Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego w dniu 15 lutego 2019  roku o godzinie 1011  otworzył obrady Komisji, 
następnie powitał członków Komisji oraz Pana Piotr Krygiera – Sekretarza Powiatu. 
Lista uczestniczących osób w posiedzeniu komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

2. Stwierdzenie quorum.  
 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczy 
4 radnych - członków komisji, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

3. Przyjęcie porządku obrad.  
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż radni otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie 
komisji porządek obrad w brzmieniu: 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 1/19 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek 
i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego.  

6. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek  
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Miasta Włocławek na prawach 
powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2018 rok.  

7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedstawionego  porządku obrad? 
Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku 
obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 1012 na obrady komisji przybył radny Pan Jacek Jabłoński. Na sali obrad było 
5 radnych. 
 

4. Przyjęcie protokołu nr 1/19 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  
i Porządku Publicznego. 
 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu nr 1/19 z dnia 
3 stycznia 2019 r.? 
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem protokołu nr 
1/19 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 
3 stycznia 2019 roku i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła protokół nr 1/19 z dnia 3 stycznia 2019 r. 
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego.  
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż do wyłącznej kompetencji Rady Powiatu należy 
uchwalanie  powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego 
i bezpieczeństwa obywateli. Art. 38a ust. 2 pkt 3 ustawy o samorządzie powiatowym stanowi, iż 
komisja bezpieczeństwa  i porządku przygotowuje projekt ,, Programu …….”. Na podstawie art. 
38a ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym Prezydent Miasta Włocławek na prawach powiatu  
i Starosta Włocławski zawarli porozumienie w dniu 15.01.2002r. w sprawie utworzenia Wspólnej 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 
Włocławskiego. Na posiedzeniu ,,Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku…” w dniu 
10.01.2019r. Komisja opracowała i przyjęła jednogłośnie projekt „Programu zapobiegania 
przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli dla Miasta Włocławek  
i Powiatu Włocławskiego na lata  2019- 2023.” Porządek publiczny i bezpieczeństwo obywateli 
należy do zadań własnych powiatu- art. 4 ust.1 pkt. 15 ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. 
o samorządzie powiatowym. Jednym ze środków realizacji tego zadania jest ,,Program 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla 
Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019 - 2023 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego. Istnieje konieczność, aby Rada Powiatu we Włocławku podjęła uchwałę 
przyjmującą zadania w zakresie ,,Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego  dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego 
na lata 2019- 2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego   Program zawierający szeroki 
i ogólnie sformułowany wachlarz działań profilaktycznych z zakresu bezpieczeństwa i porządku 
publicznego stanowić winien podstawę do podejmowania przez organ wykonawczy  samorządu 
konkretnych inicjatyw zmierzających do realizacji jego celów i zadań, w tym występowania do 
organu uchwałodawczego  o zabezpieczenie na nie w budżecie jednostki odpowiednich środków 
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finansowych.  Gromadzenie funduszy na realizację zadań w ramach Programu może być również 
osiągane poprzez korzystanie ze wsparcia budżetu państwa, funduszy strukturalnych oraz środków 
finansowych od sponsorów ( np. firm ubezpieczeniowych, fundacji i stowarzyszeń ).  

Przewodniczący Komisji poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie programu. 
Pan Piotr Krygier – Sekretarz Powiatu powiedział, że opracowanie projektu programu jest 
obowiązkiem ustawowym, z czego wywiązała się Wspólna Komisja Bezpieczeństwa. Przepisy 
ustawy nie dają narzędzi do realizacji programu. Program jest tak skonstruowany, aby w jego ramy 
wpisać zadania realizowane przez instytucje, jednostki organizacyjne, które są odpowiedzialne za 
szeroko pojęte zadania związane z bezpieczeństwem i porządkiem publicznym na terenie powiatu,  
szczególnie są to instytucje, które są wspólne dla miasta i powiatu, tj.: PSP, Policja, Państwowy 
Inspektorat Sanitarny. Uchwalenie programu nie powoduje nic nadzwyczajnego w działalności 
instytucji. Oczekuje się, aby te instytucje program realizowały. W sprawozdaniach, które są 
przedkładane radzie powiatu, zarządowi czy staroście, zgodnie z odrębnymi przepisami, instytucje 
przedkładają to, co w ramach tego programu jest robione. Gdyby ten program wiązał się 
z dystrybucją jakiś środków, to byłby dużo silniejszy i mechanizmy, które są tworzone byłyby 
realizowane. Koncepcja jest powtarzana kolejny raz. Program jest tak opracowany, aby 
scharakteryzować najistotniejsze zagrożenia w zakresie bezpieczeństwa. Na terenie powiatu wiąże 
się to z infrastrukturą komunikacyjną, która bardzo wpływa na kwestie bezpieczeństwa 
mieszkańców.  Założeniami programu jest dążenie do tego, aby negatywne skutki ograniczać. Tym  
programem nie stawia się konkretnych celów do osiągniecia. Każda z instytucji (PSP, policja) 
w ramach swoich procedur ma nakreślone swoje wewnętrzne cele. Jest zawarta w BIP informacja, 
że program istnieje i jest realizowany. Jeżeli chodzi o instrumenty finansowe, które mogłyby  
wspierać realizację programu, to są one poza programem i dotyczą takich działań, jak fundusze 
wsparcia dla komendy policji czy PSP, różnego rodzaju wspieranie działalności stowarzyszeń, które 
w ramach ogłaszanych konkursów mogą realizować zadania w tym zakresie w szeroko pojętym 
wsparciem finansowym z realizacji założeń programu (dotacje, które trafiają ostatecznie do OSP). 
Są jeszcze inne instrumenty prawne, którymi można byłoby oddziaływać  na działalność 
i funkcjonowanie, określanie konkretnych zadań policji, czy straży pożarnej. Można 
rozstrzygnięciami organów powiatu wyznaczać konkretne kierunki działania, ale to wiąże się 
z finansowaniem. W przeszłości były założenia w działaniu PSP, że Prezydent Miasta Włocławek   
nakreślał konkretne działania PSP związane z którąś z chłodni i powstawał problem związany 
z finansowaniem tych zadań.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. W zakresie poziomu koordynacji jest Prezydent 
Miasta Włocławka i Starosta Włocławski. Przewodniczący zapytał, w jaki sposób można byłoby 
rozwiązać temat środowiskowy, gdzie na terenie miasta Włocławka, Straż Miejska ma zakupionego 
drona, który  jest w stanie stwierdzić to, co mieszkańcy palą w piecach na terenie miasta. Na 
terenach wiejskich niestety nie ma takiego urządzenia. Czy byłaby możliwość jakiegoś 
porozumienia i współpracy w zakresie wypożyczenia sprzętu wraz z pracownikami, aby takie 
badania zrobić na terenie gmin? 
Sekretarz Powiatu  powiedział, że są to zadania samorządu gminnego. Inaczej to funkcjonuje na 
terenie Miasta Włocławek, gdzie prezydent realizuje zadania powiatu i zadania gminy w szeroko 
pojętym utrzymaniu czystości, przestrzeganiem przepisów o ochronie środowiska. Prezydent 
Miasta Włocławka za pomocą narzędzi, jakim jest straż miejska, podjął działania. Była o tym mowa 
na posiedzeniu Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa. Powiat nie może ingerować jak samorządy 
gminne na terenie powiatu podchodzą do tych zadań. Niektóre gminy, jak gmina Lubraniec, starają 
się wychodzić naprzeciw, wchodzą w programy związane z wymianą kotłów. Jeżeli chodzi 
o działalności kontrolne, to jest to kwestia rozmów i porozumień między Prezydentem a konkretną 
gminą albo szukanie samemu pewnych rozwiązań.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały w sprawie programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli 
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i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 
w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego i przeprowadził procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdził, że komisja  pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-
2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  
 
Projekt uchwały w sprawie programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-
2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.  

 
6. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek  

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Miasta Włocławek na prawach 
powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2018 rok.  
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż radni otrzymali na posiedzenie komisji sprawozdanie 
za rok 2018. Następnie zadał pytanie w sprawie prac dotyczących wodowania łodzi ratunkowych 
PSP na rzece Wisła? Czy Urząd Miasta podjął działania, aby ułatwić wodowanie łodzi przy Zespole 
Szkół Chemicznych we Włocławku? 
Sekretarz Powiatu  powiedział, że nie było informacji w sprawie wniosków, które były zgłaszane 
podczas obrad Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Prezydent musiałby współdziałać 
z zarządcą  odcinka Wisły. Na Wspólnej Komisji trzeba będzie wrócić do sprawy – czy jest 
możliwość zrealizowania wniosku i w jakim czasie.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem  
Sprawozdania Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek  
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Miasta Włocławek na prawach powiatu 
i Powiatu Włocławskiego za 2018 rok i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta 
Włocławek  z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Miasta Włocławek na prawach 
powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2018 rok.  
 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek  
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Miasta Włocławek na prawach powiatu 
i Powiatu Włocławskiego za 2018 rok stanowi załącznik  nr 5 do niniejszego protokołu.  

 
6. Sprawy różne 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy chcieliby złożyć wnioski, oświadczenia?  
Radni nie złożyli wniosków. 



5 

 
7. Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 15 lutego 2019 
roku o godzinie 1028 zamknął posiedzenie Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku. 

 
                                                                                  

Przewodniczący Komisji  Administracji,       
   Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

                                                
                                                                                                     
                           Mariusz Bladoszewski  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska  


